

RAC would like to congratulate Phil McBride, VA3QR/VA3KP, on his re-election as RAC Director for the Ontario South Region. Phil was elected by the members of the region and will take office immediately to complete the two-year term ending December 31, 2019.

This election brought out one of the highest turnouts in recent RAC elections showing the strong interest Ontario South members take in their National Organization.

Phil was first elected as the RAC Director for the Ontario South Region in September 2015. His complete bio is provided below.

*Glenn MacDonell, VE3XRA  
RAC President and Chair*

### **Philip A. McBride, VA3QR/VA3KPJ**

Amateur Radio has been my passion for more than half of my life. First licensed in 1994, I currently hold my Advanced + Morse Code Operator Certificate. I have been a supporter of RAC since shortly after joining my first Amateur Radio club in 1995, and I am currently a Maple Leaf Member. Prior to being elected to the RAC Board of Directors, I have served as both Emergency Coordinator and Assistant Section Manager in the RAC Field Organization.

The past two years have been very eventful for me. Aside from my responsibilities as a Board member, I was the licensee and sole Canadian member of the 2016 CY9C St. Paul Island DXpedition which garnered 64,000+ QSOs. I also had the honour and privilege to operate the commemorative TM100VIMY station at the Canadian National Vimy Memorial in Vimy, France this past April. Emergency and Disaster Communications remain one of my primary focuses in Amateur Radio.

I am a RAC Certified Emergency Coordinator, and an active member of the Canadian Forces Affiliate Radio System. Locally, I'm an active member of the Guelph Amateur Radio Club, and I host the VE3YAP APRS Digipeater, and Layer-2 Ontario APRS I-Gate and Server.

During my first term as Ontario South Director, I have spent as much time as possible meeting and getting to know the Amateurs in my constituent area, and have worked to solve whatever problems that have been brought to me by the membership. Additionally, I have brought my 17+ years of business

experience to the RAC Audit and Finance Committee, where I help to manage the finances of the organization and ensure continued stability and viability.

Finally, I have worked with my counterpart in Ontario North-East to ensure that Amateur Radio operators in Ontario retain the ability to operate mobile under Ontario's Distracted Driving regulations. At time of writing, we have had a very enlightening and productive meeting with the Ontario Ministry of Transportation and are anticipating a positive and permanent resolution on this matter.

I look forward to being able to continue the important work that RAC does for the Canadian Amateur Radio community and represent the RAC members in Ontario South.

*Phil McBride, VA3QR/VA3KPJ*  
*RAC Ontario South Director*

-----

### **Election du directeur du RAC pour la région sud de l'Ontario**

RAC tient à féliciter Phil McBride, VA3QR/VA3KP, pour sa réélection en tant que directeur du RAC pour la région sud de l'Ontario. Phil a été élu par les membres de la région et prendra ses fonctions immédiatement pour compléter le mandat de deux ans se terminant le 31 décembre 2019.

Cette élection a révélé l'un des taux de participation les plus élevés lors des dernières élections de RAC montrant le fort intérêt que les membres de l'Ontario Sud ont dans leur Organisation nationale.

Phil a d'abord été élu directeur des RAC pour la région sud de l'Ontario en septembre 2015. Sa biographie complète est fournie ci-dessous.

*Glenn MacDonell, VE3XRA*  
*RAC Président-directeur général*

### **Philip A. McBride, VA3QR/VA3KPJ**

La deuxième moitié de ma vie est empreinte de radioamateurisme, ma passion! Certifié depuis 1994, je détiens maintenant un certificat avancé avec code Morse. Membre fervent de RAC depuis 1995 grâce à mon premier club de radioamateurs, je suis maintenant fièrement membre « feuille d'érable ». Avant mon premier mandat sur le conseil d'administration de RAC, j'étais à

fois coordinateur aux urgences et assistant directeur dans l'organisme des services actifs de RAC.

Ces dernières deux années ont été plutôt mouvementées pour moi. Mis à part mes responsabilités au sein du Conseil de RAC, j'ai été le seul participant canadien détenteur d'un certificat d'opérateur lors de l'expédition à l'île Saint Paul en 2016, CY9C, où nous avons contacté plus de 64 000 stations. J'ai aussi eu l'honneur et le privilège de mettre en onde la station commémorative TM100VIMY directement du Mémorial de Vimy en France en avril dernier. Les communications d'urgence et de détresse demeurent l'une de mes principales préoccupations en radioamateurisme.

En plus d'être un coordinateur certifié en urgences de RAC, je suis un membre actif du réseau des communications affilié aux Forces armées canadiennes. Plus près de chez moi, je suis membre du club de radioamateurs de Guelph et je suis responsable du répéteur APRS VE3YAP ainsi que du serveur d'accès APRS I Gate de niveau 2 pour l'Ontario. Durant mon premier mandat en tant que directeur de la région Ontario South, j'ai passé autant de temps que possible à rencontrer et à connaître les amateurs de ma région, et à m'occuper des quelconques problèmes qui étaient portés à mon attention par les membres.

De plus, j'apporte plus de 17 ans d'expérience en gestion des affaires au comité des finances et de la vérification de RAC où j'aide à gérer les finances de RAC pour en assurer la continuité et la stabilité.

Pour terminer, laissez-moi mentionner que j'ai travaillé avec mon homologue de la région North-East de l'Ontario sur le dossier des distractions au volant afin de perpétuer les droits qui avaient été alloués temporairement aux radioamateurs en Ontario. Au moment où j'écris ceci, nous espérons une décision positive et permanente du Ministère des transports de l'Ontario suite à une réunion des plus constructives et informatives en cette matière.

Je souhaite pouvoir continuer à contribuer au travail notoire de RAC pour l'ensemble des radioamateurs au pays et à pouvoir fièrement représenter les membres de RAC de la région Ontario South.

*Philip A. McBride, VA3QR/VA3KPJ  
Directeur du RAC pour la région sud de l'Ontario*

Traduction par Claude Lalande, VE2LC

Alan Griffin  
RAC MarCom Director